
      KUVERNÖÖRIN KUUKAUSIKIRJE - Elokuu 2023 

         Tervehdykseni hyvät piirin rotarit! 

Minulla on kunnia ja ilo toimia piimme kuvernöörinä kuluvana 

rotaryvuotena. Yritän parhaani mukaan nöyrin mielin, yhdessä 

piirin organisaatioon kuuluvien kanssa, tukea klubeja näiden 

toiminnassa. 

Kuten huomasitte, heinäkuussa en laittanut kuukausikirjettä. 

Tämä siksi, että totesin piirin rotareiden olevan heinäkuussa 

suomalaiseen tapaan lomailemassa. En halunnut turhaan teh-

dä julkaisua vain tekemisen ilosta. Toivon kesän antaneen kai-

kille rotareille virkistystä ja puhtia elämään ja kuluvan rotary-

vuoden toimintaan! 

Kuvernöörin tehtävään valmistaneet RI:n koulutukset DGN ja DGE aikana ovat aut-

taneet ymmärtämään rotaryjärjestön laajaa toimintaa ja sen merkitystä. Varsinkin 

avustusprojekteissa mukana olleiden rotareiden ja apua saaneiden kanssa keskus-

telut ovat avanneet silmäni rotareiden ja Rotarysäätiön isosta merkityksestä apua 

tarvitsevien tukemiseksi. Meillä suomalaisilla on kaikki ollut niin hyvin ja elämä tur-

vattua, että emme oikein ymmärrä avun tarvetta maailmalla eikä oikein lähiympäris-

tössämmekään. 

Melbournen konventio oli koulutuksellisesti 

ja tapahtumallisesti huipennus. Siellä oli mie-

lenkiintoista ohjelmaa runsaasti ja rotareita 

parhaimmillaan n. 15000! Suosittelen ihan ri-

virotarillekin edes kerran elämässään osallis-

tumaan ja kokemaan se ilmapiiri ja innostus. 

Myös kuluvan kauden teemaa Create Hope in 

the WORLD avattiin monelta kantilta. 

 

RI:n presidentti, 2023–24 R. Gordon R. McInally kirjoittaa "Aloitetaan rauhan ra-

kentaminen itsestämme ja jaetaan sitä vapaasti muillekin. Luodaan yhteenkuulu-

vuuden tunnetta ja katsotaan Rotaryn tulevaisuutta uusin silmin. Tehdään yhteistyö-

tä ja luodaan toivoa maailmaan." Lisää näistä alkavan uuden Rotaryvuoden tee-

moista oheisesta linkistä https://msgfocus.rotary.org/

q/12Gmd3ZZuiONvnK2CyIeU39W/wv  

https://msgfocus.rotary.org/q/12Gmd3ZZuiONvnK2CyIeU39W/wv?fbclid=IwAR0Bocqtd1EOdQLdW0NdkhzW4EwGw7jaj6PRY9Ko75j67HgJFlqkH9eOh5M
https://msgfocus.rotary.org/q/12Gmd3ZZuiONvnK2CyIeU39W/wv?fbclid=IwAR0Bocqtd1EOdQLdW0NdkhzW4EwGw7jaj6PRY9Ko75j67HgJFlqkH9eOh5M


Käsittelemme klubivierailujeni aikana kuluvan vuoden teemoja tarkemmin ja ne löy-

tyvät myös piirin toimintasuunnitelmasta linkistä https://rotary.fi/d1430/wp-

content/uploads/sites/175/2023/08/Kauden_2023%E2%80%

932024_Toimintasuunnitelma_piiri_1430.pdf  

Piirin sivuja linkistä https://rotary.fi/d1430/  kannattaa rohkeasti seurata, sillä siellä 

näkee koko ajan mitä teemme ja sitä kautta klubit löytävät myös koulutusmateriaa-

limme. Piirin Facebook sivut tarjoavat nopeasti uusiutuvaa tietoa piiristä, klubeista, 

muiden piirien tapahtumia ja kansainvälistä tapahtumatietoa. Suosittelen liittymään!

 Tämä vuosikello muistuttakoon klubien virkailijoita mitä milloinkin pitää tehdä  

Piirin verkkosivuja päivitetään koko ajan ja pyrimme löytämään niil-

le muodon, jossa asiat olisi helposti löydettävissä, sivujen sisältö 

olisi kiinnostavaa ja asiat ajankohtaisia. Tämän takia pyydämme lä-

hettämään klubien tapahtumista kiinnostavia tekemiseen liittyviä 

kuvia ja niihin ytimekkäitä tekstityksiä tapahtumista ja projekteista. 

Laittakaa rohkeasti kuvia ja juttuja Viestintäkomitean puheenjohta-

jalle Antti Ihalaiselle, e-mail: iantti @dnainternet.net 

Tällä on merkitystä myös jäsenhankintaan mitä suurimmassa mää-

rin. Sama koskee joka klubin omiakin sivuja! 



 

 

               ELOKUU—JÄSENHUOLTO KESKIÖSSÄ  

Henkilökohtaisesti julistan klubeille kilpailun kehittää jäsenhankinnan 

muotoja aivan uusiin tapoihin ja menetelmiin. Laittakaa luovuutenne toi-

mimaan. Olen sitä mieltä, että perinteisillä tavoilla emme tavoita uusia jä-

senehdokkaita ja herätä riittävää kiinnostusta toimintaamme. TEKEMI-

NEN JA SITÄ KAUTTA NÄKYVYYS, NÄKYVYYS JA VIELÄ KERRAN 

NÄKYVYYS ovat avaimia kiinnostuksen herättämiseen. Keskustellaan 

tästäkin klubivierailuillani. Jäsenasiossa saatte apua piirin Jäsenkomite-

alta! 



 

     AJANKOHTAISIA ASIOITA 

Piirin rahankeräyslupa on uusittu. Lupa on 

ollut jo useana vuotena klubien käytettävissä, 

mutta yhtään keräystä ei ole suoritettu! Nyt on 

klubien aika panna toimeksi. Uudistuksena ai-

kaisempaan, klubi saa omaan paikalliseen 

projektiinsa 50% keräystuotosta ja toinen 

50% menee Poliokeräykseen. 

LÄHETÄN OHJEET JOKAISELLE KLUBILLE 

SÄHKÖPOSTILLA 

KUVERNÖÖRIHAKU KAUDELLE 2026-2027 

Piirimme on ainutlaatuinen Itä-Kaakkois-

Suomen alue, jossa on 31 rotaryklubia ja yksi 

rotaractklubi. Tuleva kuvernööri on piirinsä pii-

rineuvoston puheenjohtaja ja vastuussa RI:n 

toiminnoissasi suoraan RI:n hallitukselle. Aika-

naan hän tulee esittämään piirikokoukselle 

avustajansa, joita ovat piirineuvosto, apulais-

kuvernöörit sekä toimikunnat. Tukea hän tulee 

samaan myös edeltäjiltään, hän ei ole yksin. 

Piirissämme on vahva ’yhteenhiileen puhalta-

misen’ -henki. Kuvernöörin toimikausi on yksi 

rotaryvuosi. Piirissämme piirineuvosto valitsee 

kuvernööriehdokkaaksi pätevimmäksi katso-

mansa rotarin. Varsinaisen vahvistuksen ku-

vernöörin tehtävään annetaan International 

Assemblyssä eli RI:n kansainvälisessä rota-

ryneuvottelussa. Tulevalta kuvernööriltä odote-

taan vähintään seitsemää rotaryvuotta ja hy-

vää rotarytoiminnan tuntemusta. Lisäksi hänen 

tulee olla toiminut presidenttinä klubissaan. 

Eduksi katsotaan laaja-alainen toiminta eri ro-

tarytehtävissä tahi piirin tai Rotarypalvelun teh-

tävissä. Klubit esittävät ehdokasta! Piirissäm-

me toivomme ja kannustamme käyttämään 

tätä oikeutta! Odotamme hyviä ehdokkaita! Eh-

dokaslomake pyydetään lähettämään su 

24.9.2023 mennessä osoitteeseen:  

raimo.hallman@gmail.com .  

Osoitekenttään ’Kuvernööriehdokas’. Ehdo-

kaslomakkeen lähetän jokaiseen klubiin. 

                     NUORISOVAIHTO 

 

 

 

 

Nuorisovaihto on ollut piirissämme hyvin vah-

vaa ja moni nuori on saanut uskomattomia ko-

kemuksia maailmalla ja luonut elinikäisiä ystä-

vyyssuhteita. Nuorisovaihto, niin vuosi– kuin 

leirivaihtokin, ovat hyvä mahdollisuus vieraisiin 

kulttuureihin ja on muistettava, että tämä on 

samalla rauhantyötä. 

Korona ajoi toiminnan alas mutta nyt toiminnat 

ovat käynnistyneet, mutta ei siinä laajuudessa 

kuin enne koronaa. Toivoisinkin klubien ryhty-

vän taas aktiivisesti etsimään vaihto-oppilaita. 

Toivoisin myös klubien lähettävän vaihto-

oppilasasiamiehiä koulutuksiin 

NVA-koulutus 16.9.2023 Imatran Kylpylässä 

( https://rotary.fi/d1430/events/nva-koulutus/ )  

https://rotary.fi/d1430/events/nva-koulutus/


                      AJANKOHTAISIA  ASIOITA JATKUU 

  

 

 

 

 

 

 
Piirimme uusi kansainvälinen projekti – Jalkoja jalattomille 
2 - etenee hyvin 
 
Piirimme on pääyhteistyökumppani (ulkomainen) Intian Kolkatassa 
toteutettavalle avustustyölle jo toisena vuonna peräkkäin. Ensimmäi-
nen projektimme (Feet for All 1) saavutti ja jopa ylitti alkuperäisen ta-
voitteensa. Sen aikana asennettiin 16 kuukaudessa 1370 jalkaproteesia. 
Projekti valmistui 16. 4. tänä vuonna. Mukana olivat paikallisten rota-
ryklubien ohella useat suomalaiset klubit ja piirit. 
 
Toisessa projektin vaiheessa tavoitteena on asentaa 1250 jalka- ja 35 
käsiproteesia, sekä lisäksi 200 ulkoista niveltukea. Toinen vaihe aloi-
tettiin suunnitellusti 7.5. 2023, heinäkuun alkuun mennessä oli jo 8 
viikonloppu’leiriä’ järjestetty (projektin toteuttajat puhuvat leireistä, 
koska silloin kaikki vapaaehtoiset pääsevät osallistumaan). Koko pro-
jekti toteutetaan paikallisten rotarien (RC Calcutta Chowrenghee ja RC 
Calcutta Mayfair) vapaaehtoistyönä, jossa mukana ovat lisäksi paikalli-
nen ’nuorkauppakamari’ Young Indians ja proteesipaja Mahavir Seva 
Sadan. 
 
Proteeseja on asennettu 214 tähän mennessä 202 avustettavalle, 164 
jalkaan ja 6 käteen, sekä lisäksi 44 ulkoista niveltukea. Projektin toinen 
vaihe on tarkoitus saattaa päätökseen 18 kuukauden kuluessa. Ensim-
mäisen vaiheen toteutus aikataulussa lupaa hyvää toisellekin vaiheelle. 
 
Tämän toisen vaiheen tukijoihin liittyi Suomesta aiempaa useampi ro-
taryklubi ja -piiri, mutta myös yksityishenkilöitä, rotareita sekä Suo-
mesta että USA:sta on nyt mukana – kiitos Piirin tarjoaman 
’porkkanan’ ja mm. Erkki Pasasen toteuttaman aktiivisen markkinoin-
nin.  
 
Kiitämme kaikkia osallistuvia ja oman panoksensa projektin toteutuk-
selle antaneensa. Intialaiset yhteistyökumppanimme ovat korostaneet 
suomalisten aktiivisuutta koko projektin ajan sekä paikallisissa tapah-
tumissa että avunsaajille proteesien asennuksen yhteydessä. Ilman 
kansainvälistä rahoitusta tämä olisi ollut haasteellista toteuttaa – ja 
nyt meille on selvää, mitä Rotarysäätiön tukeminen parhaimmillaan 
voi antaa! 
 
Intialaiset rotaryklubit ovat laajentaneet avustustoimiaan, proteesien 
tarjoamisen lisäksi he pyrkivät mahdollisuuksien mukaan tukemaan 
tiettyjä valittuja edunsaajia, joille on annettu shekki kattamaan osa 
koulutus- tai muista kuluistaan vuodeksi.Tämä tekee hankkeesta entis-
tä kattavamman. 
 
Jos kansainväliset klubit Suomessa tai muualla haluavat osallistua tä-
män lisäapua toteuttamiseen valituille edunsaajille, voimme yhdessä 
intialaisten kanssa selvittää oikeat menettelytavat. Intian Kolkataan on 
myös kutsu vireillä suomalaisrotareille tulevalla keväälle, jolloin on 
mahdollisuus  omin silmin nähdä projektin toteutustavat ja tavata pai-
kalliset toteuttajat. 
 
 
Sakari Nieminen, Piirin 1430 GG hankevastaava 
Kuopio-Kallaveden Rk 

                                                        

Muutoksia ja lisäyksiä pii-

rin organisaatioon sekä 

päivämäärämuutoksia 

Kymenlaakson uusi AG on Mat-

ti Suokas Kotka –Langinkoski 

Rotaryklubista 

 

Erkki Anttila Mikkelin Rotary-

klubista on aloittanut Säätiko-

miteassa Disaster Response 

Fund vastaavana Jarmo Rutin 

tilalla  

 

Jarmo Ruti on aloittanut PHF-

koordinaattorina (uusi tehtävä 

piirissa, avustaa klubeja PHF 

hankinnoissa) 

 

Pohjois-Savon AG-alueella 

Sponsorivastaavana on aloitta-

nut Matti Miettinen Puijon Rota-

ryklubista (muille AG –alueille 

on haku käynnissä) 

 

Uutena tehtävänä valittiin PHS 

yhteyshenkilöksi IPDG Maire 

Huopalainen Rantasalmen Ro-

taryklubista.  Hän toimiimyös 

RotaKids vastaavana 

 

Ympäristökomitean uutena pu-

heenjohtajana on aloittanut 

Tuomas Yliruka Lappeenranta-

Saimaa Rotaryklubista 

 

Syysseminaari– ja –kokous on 

8.10.2023 Villa Hallman Rauha-

lahti Kuopio  



Seuraavissa kirjeissä esitellään piirin toimijoita. Laittakaahan minulle kuvanne ja lyhyt ku-

vaus itsestänne ja tehtävästänne.  

Myös klubien projekteja ja aktiviteettejä haluan tuoda esille ja sitä varten laittakaa minulle 

toiminnallisia kuvia ja ytimekkäitä juttuja! 

 

Vielä yksi muutos tiedoksenne: Piirikonferenssi päätettiin pitää yksipäiväisenä 18.5.2024 Kuopi-

ossa. Mennään aamupäivästä porukalla Sokoksen käytävälle ja sään salliessa torille esittele-

mään rotarytoimintaa rotariteltta, rollupit ja Sheelter Box mukana. Päivällä juhlitaan Kuopion kau-

pungintalolla ja iltajuhla pidetään Scandic Hotel Atlaksessa, johon voi myös majoittua. 

 

Rotarytoiminnassa merkitsevää on rotari ja rotaryklubi. Piiri toimi-

henkilöineen on vain auttamassa klubeja. Me pärjäämme ja toimin-

tamme jatkuu vain, jos rotarit ja rotariklubit toimivat aktiivisesti 

ulospäin näkyen ja kiinnostusta herättäen. 

Jäsenhankinnassa kannattaa pitää mielessä avoimuus; laaja kirjo 

eri alojen asiantuntijoita, ei sukupuolirajoja, ei ikärajoja, ei etnisiä 

rajoja…                                                                                        

 

                                                            

 

 

 

 

 

 

                                                     No kukas minä olen? 

Maalaispoika, syntyisin Vehmersalmenm Kaapinsalon saaresta. Käynyt kansakoulun 

omalla kylällä, kulkenut taksilla n. 60 km keskikouluun kunnes saatiin oikotie ja linja-

autolla matka olikin n. 28 km suuntaansa.  Lukion kävin Kuopiossa Kuopion Yhteislyseos-

sa. 

Olin varusmiespalveluksessa Laivastossa ja sen jälkeen kävin Kadettikoulun palvellen 7 

vuotta upseerina. Sotilasarvoltani olen komentajakapteeni. 

Jättäessäni sotilasuran ajauduin kiinteistöalle toimien toimitilakonsulttina kahdessa eri 

yrityksessä ja eläkkeelle  jäätyäni perustin oman yrityksen, jonka puitteissa edelleen teen 

jonkin verran töitä Kuopiossa. 

Ennenkaikkea ole kolmen lapsen, tytär ja kaksi poikaa, isä sekä  neljän lapsenlapsen ukki. 

Mielipuuhaa on touhuta vanhalla kotitilalla metsässä ja muissa puuhissa. 


